

တၢ်အလုၢ်အလၢ်တဖၣ်လၢ အပဲၤဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ် ချၢဒီး ကစၢ်အယၢလၢအပဲၤဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ- တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်တဖၣ်လၢနဖိဒီး တံၣ်ဖိဃီဖိအဂီၢ်

ဖိသၣ်အါဂၤ အါန့ၢ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်သးတၢ်တၢ်ဂ့ၤတၢ်ဂ့ၤ တဖၣ် ပမ့ၢ်စၢ်ကွၢ်အတယၢ်ယၢန့ၢ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ အတယၢ်, ဘၣ်ဆၣ် အဝဲအံၤတၢ်အိၣ် အါအါကလံာ် လၢန မၤအီၤသ့ လၢနကမၤစၢၤနဖိဒီး တံၣ်ဖိဃီဖိ လၢကအိၣ် တၢ်ဂ့ၤတၢ်ဂ့ၤ, ကအါထီၣ်လၢတၢ်အိၣ်မူလၢ တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဂဲၤအါဒီး အိၣ်ဂၢၢ်ကျၢၤလၢ အပဲၤဒီး တၢ် အိၣ်ဆူၣ် အိၣ်ချလီၤ.

‘ကစၢ်အယၢလၢအပဲၤဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ’ မ့ၢ်မန့ၣ်လဲၣ်?

ဖိသၣ်တဖၣ်အလီၢ်အိၣ်လၢကဘၣ်ဒိၣ်ထီၣ်, ဘၣ်ဆၣ် အဝဲသ့ၣ် ကဘၣ်အိၣ်ပဲၤဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ အိၣ်ဂၢၢ် ကျၢၤဖဲ ကစၢ်အယၢလၢလီၤတၢ်လီၤဆဲး အတၢ်ပံၤနီၣ်ဒ် အဝဲသ့ၣ် အတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်အသးလီၤ, အဝဲအံၤတၢ်ကိး အီၤလၢ ကစၢ်အယၢလၢအပဲၤဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ လၢအဝဲသ့ၣ်အသးန့ၢ် အဂီၢ်လီၤ.

ဘၣ်မန့ၣ်အယၢ ကစၢ်အယၢလၢ အပဲၤဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချအကါဒိၣ်လဲၣ်?

ဖိသၣ်တဖၣ်လၢအဒိၣ်ထီၣ် ကစၢ်အယၢလၢအပဲၤဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ အိၣ်ချ ညီၣ်ကဲထီၣ်ပုၤလၢအပဲၤဒီးဂၢၢ်အါ, အိၣ်ဆူၣ် အိၣ်ချဒိၣ် . ဒီးအါခါ သ့ၣ်ဖဲသးညီၣ်ဒိၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ် မ့ၢ်ဝဲသ့ၣ်စၢ်ကိးလၢ အိၣ်ဒီးတၢ်ပံၤကဲ-လီၤသးလၢ အအါဒီး တၢ်န့ၢ်န့ၢ်လီၤသးဒီး မ့ၢ်ဝဲသ့ၣ်စၢ်ကိးလၢ စ့ၤလဲၣ် လၢ ဒုးအိၣ် ထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်ကီၤလၢ ကွဲၤလီၤ.

မ့ၢ်ယတဲကသ့ၣ်လၢ ယဖိမ့ၢ်ပုၤလၢ ကစၢ်အယၢလၢ အပဲၤဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချသ့ၣ်လဲၣ်?

လၢတၢ်အယၢလၢဝး: ဖိသၣ်လွၢ်ဂၤအကျိတဂၤလၢ အီၤစံၤလယၣ် အပူၤတဖၣ် အိၣ်အါန့ၢ်ဒ် ကစၢ်အယၢ လၢအပဲၤဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ, အယီၤအဝဲအံၤ တဖၣ် တၢ်အညီၣ်ထီၣ်လၢ ကတဲမ့ၢ်နဖိအံၤ ကစၢ်အယၢလၢအပဲၤဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ လၢအသးအနီၣ်စါန့ၢ်လီၤ.

သံကွၢ်နကသံၣ်သရၣ် မ့ၢ်တဖၣ် သရၣ်မ့ၢ်ကွၢ်ပုၤလၢ ကထီၣ်နီၣ်ဝဲနဖိအ နီၣ်အထီၣ်, ဒီးမၤနီၣ်အီၤလၢ တၢ်ဒိၣ် ထီၣ်အလံာ်တီၤလၢ ကသမံသမိးကွၢ် မ့ၢ်နဖိအံၤအိၣ် ဒီး ကစၢ်အယၢလၢအပဲၤဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချလၢ အဝဲ သ့ၣ်အနီၣ်အထီၣ်ဒီး အသးအနီၣ်န့ၢ်တက့ၢ်.

အဝဲအံၤ မ့ၢ်သ့ၣ်လၢ ယဖိကဒိၣ်ထီၣ်သ့ၣ်လဲၣ် အတၢ်အိၣ်ဒီး အကစၢ်အယၢအါထီၣ်ဘၣ်န့ၢ်စါ?

တမ့ၢ်ဘၣ်, ဖိသၣ်အါဂၤတဒိၣ်ထီၣ်ဘၣ်လၢ တအိၣ်ဒီး အဝဲသ့ၣ် ကစၢ်အယၢအါထီၣ် ဖဲအဝဲသ့ၣ်အသးပုၤထီၣ်, မ့ၢ်တမ့ၢ်ဘၣ်လၢ နမၤတၢ်ဆီတလဲတဖၣ်လၢ အဝဲသ့ၣ် အတၢ်အိၣ်ဒီး အတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအလုၢ်အလၢတဖၣ်ဘၣ် လီၤ.

တၢ်အလုၢ်အလၢတဖၣ်လၢ နဖိမၤန့ၢ်တၢ်အဝဲ အံၤ တဖၣ် တၢ်အလုၢ်အလၢတဖၣ်လၢကဒီးန့ၢ်ဝဲ အဒိၣ် တုၣ်ခိၣ်ပုၤအဆၢကတီၢ်န့ၢ်လီၤ. နဖိမ့ၢ်အိၣ်တၢ်လဲၣ်ဒီး အါန့ၢ်ကစၢ်အယၢလၢအပဲၤဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ, အလီၢ်အိၣ်လၢနကဆီတလဲတၢ်တနီၤ လၢနဟ့ၣ်ဖိဃီဖိလဲၣ် လၢ အတၢ်အိၣ်မ့ၢ်အကျိၤအကျိၤလီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်ကတီၢ်လၢအမ့ၢ်တဖၣ်- နမၤစၢၤတၢ်သ့ၣ်အါမံၤလၢနဟ့ၣ်ဖိဃီဖိလဲၣ်လၢအဂီၢ်လၢ နကမၤဂ့ၤဒိၣ်ထီၣ်လၢကအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချအါထီၣ် လၢ တၢ်အိၣ်တၢ်အီၤအလုၢ်အလၢတဖၣ်, ဒီးပၤလၢဒီးသိး အဝဲသ့ၣ်ကမၤထွဲထီၣ်တက့ၢ်.



ကဲထီၣ် ပုၤကဲန့ၢ်တၢ်အဒိလၢ ပုၤအိၣ်ဒီးမ့ၢ်ဒါလၢအဂ့ၤ တဂၤ

ဖိသၣ်တဖၣ်မၤလဲၣ်န့ၢ်တၢ်ခိၣ်ဖျိ တၢ်အဒိအတံၢ်လီၤ. ဣၣ် အဂ့ၤကတၢ်တဘိလၢ နကမၤစၢၤနဖိလၢကအိၣ်ဒီး တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဂဲၤလၢအအိၣ်ထီၣ်ဒီး အိၣ်တၢ်အိၣ်ဂ့ၤဒီး နဟ့ၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ် ကမၤထွဲစၢ်ကိးလီၤ.

ဒုးန့ၢ်နဟ့ၣ်ဖိဃီဖိလၢ တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဂဲၤလၢအအိၣ်မ့ၢ်အိၣ် ဂဲၤအံၤမ့ၢ် တၢ်သ့ၣ်ဖဲသးညီၣ်ဖျိ တၢ်ပးကျဲ မ့ၢ်တမ့ၢ်တၢ်လီၢ်ကွၢ်လၢမိကရၢအမ့ၢ်, လၢတၢ်ကလံာ်ကွၢ်လၢ ကွဲၤ ဟ့ၤပျဲအမဲသ့ၣ်အဖိခိၣ်တဖၣ် အလီၢ် မ့ၢ်တမ့ၢ် ကွၢ်ကီၤ ထံၣ်ဘၣ်န့ၢ်လီၤ.

မ့ၢ်တမ့ၢ်လၢ န့ၢ်ဘၣ်အယီၤ နဖိမၤတၢ်အံၤတသ့ဘၣ်, န ဟ့ၣ်ဖိဃီဖိကိးဂၤမၤ တၢ်အိၣ်လၢအပဲၤဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ အတၢ်ယုတၢ်တဖၣ်ဒီး မၤတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဂဲၤ, အဝဲ အံၤညီၣ်ဒိၣ်မးလၢနဖိအဂီၢ် ကအိၣ်ပုၤဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ လၢတၢ်ဆၢကတီၢ်မးပံၤလီၤ.

ဘၣ်မန့ၣ်အယၢဖိမ့ၢ်ပုၤလၢ အအါန့ၢ် ကစၢ်အယၢလၢအပဲၤဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချလဲၣ်?

ဖိသၣ်ကိးဂၤလီၤဆီလိာ်အသး, ဒီးတနီၤမ့ၢ်သ့ၣ်လၢ အကစၢ်အယၢအါန့ၢ်ဒ် ပုၤအဂၤတဖၣ်န့ၢ်လီၤ. နဖိအက စၢ်အယၢ မ့ၢ်အါထီၣ်ညီၣ်, ဝံၤဒီး အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်အကါ ဒိၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်ကအိၣ်တၢ်ဂ့ၤဒီး တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဂဲၤအါ ထီၣ်အဂီၢ်လီၤ.

ကွၢ်ထွဲဂ့ၤလၢ နဖိအိၣ်တၢ်ဆဲးအါ, မ့ၢ်ဖိသၣ်လၢ အဆဲးအလီၢ်တအိၣ်လၢကဘၣ်အိၣ် တၢ်အိၣ်ထံသိး ယုၣ်ယုၣ်ဒီး ဖိသၣ်လၢအဒိၣ်တဖၣ်ဒီး ပုၤဒိၣ်တုၣ်ခိၣ်ပုၤ တဖၣ်ဘၣ်.

အဝဲအံၤအစီပညီၣ်လဲၣ်လၢ ယဖိမ့ၢ်အါန့ၢ်ဒ် ကစၢ်အယၢ လၢအပဲၤဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချလဲၣ်?

ဖိသၣ်တဖၣ်လၢ အအိၣ်အါန့ၢ်ဒ် ကစၢ်အယၢ လၢအပဲၤဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ အါထီၣ်လၢတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချအတၢ်ဂ့ၢ်ကီၤတဖၣ် ဖဲဖိသၣ်အကတီၢ် ဒ်အမ့ၢ် တၢ်သါအံၤ, တၢ်မဲးအတၢ်ဂ့ၢ်ကီၤတဖၣ်, တၢ်အဆၢအတၢ် ဂ့ၢ်ကီၤတဖၣ်, သ့ၣ်အတၢ်ဆီၣ်သးန့ၢ်ဒီး အတၢ်ဆါတဖၣ်လီၤ.

ဖိသၣ်တဖၣ်လၢ အအိၣ်အါန့ၢ်ဒ် ကစၢ်အယၢ လၢအပဲၤဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ အါထီၣ်လၢ နီၣ်ကစၢ် အယၢအါထီၣ်ဖဲ အမ့ၢ်ပုၤဒိၣ်တုၣ်ခိၣ်ပုၤတဖၣ်, ယုၣ်ဒီး တၢ်ဘၣ်ယီၢ်အဂီၢ်ကအါထီၣ်ဘၣ်သးသးအတၢ်ဆါ, ဆၣ်ဆါတၢ်ဆါတဖၣ်ဒီး ခဲစၢ်တၢ်ဆါတဖၣ်လီၤ.



